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Zápis č. 1/2005 

z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe, jeţ se konalo  

dne 5. února 2005 v Čáslavi. 

 
 

Přítomni: J. Bayer, Ing. Konrád, Ing. Prombergerová, PhD., Ing. Šonka, Ing. Stejskalová 

Omluven: J. Vilhelm 

 

PROGRAM :     1.) Úvod, nánoţní krouţky na drůbeţ 

                           2.) Zveřejňování informací o výstavách na internetu 

                           3.) Přeprava ţivých zvířat prostřednictvím Českých drah 

                           4.) Časopis Chovatel – drůbeţářské články 

                           5.) Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1)  Úvod, nánoţní krouţky na drůbeţ 

   Jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe bylo svoláno operativně v rámci školení 

posuzovatelů drůbeţe. Důleţitým bodem jednání byla výroba nánoţních krouţků. Ústřední odborná 

komise chovatelů okrasného a exotického ptactva předloţila návrh, aby ČSCH zakoupil stroj na 

výrobu nánoţních krouţků a krouţky si vyráběl a distribuoval sám. ÚOK CHD s tímto návrhem 

nesouhlasí – ČSCH je občanské sdruţení, jeţ touto formou podnikat nemůţe. Navíc by se zvýšil 

počet zaměstnanců ČSCH (výroba a rozesílání krouţků). 

   Vzhledem k tomu, ţe nánoţní krouţky pro drůbeţ na rok 2004 byly hůře čitelné (na rozdíl od 

krouţků z let předešlých), informuje ÚOK CHD výrobce krouţků a pozve jej na příští jednání 

ÚOK CHD.        

USNESENÍ 05/1/1/1: ÚOK CHD nesouhlasí s návrhem Ústřední odborné komise chovate- 

                                     lů okrasného a exotického ptactva, aby ČSCH zakoupil stroj na vý- 

                                     robu nánoţních krouţků. (ČSCH nemůţe touto formou podnikat,  

                                     zvýšil by se počet zaměstnanců.) 

                     05/1/1/2: ÚOK CHD informuje výrobce nánoţních krouţků na drůbeţ o horší 

                                     čitelnosti krouţků z roku 2004. Výrobce bude přizván na příští jed- 

                                     nání ÚOK CHD.     

 

   Ad 2)  Zveřejňování informací o výstavách na internetu      

   Vzhledem k opakovaným a zdlouhavým diskusím týkajícím se zveřejňování informací 

z vrcholných celostátních chovatelských akcí na internetu projednala ÚOK CHD i tuto otázku a 

zaujala následující stanovisko. Protoţe je nezbytné drţet krok s dobou a vyuţít všechny moţné 

postupy k popularizaci dané akce, souhlasí ÚOK CHD s tím, aby se na internet zařazovaly dílčí 

informace z připravovaných akcí. Tedy ne celý katalog, ale přihlášená plemena a barevné rázy a 

jmenný seznam vystavovatelů (v rámci plemene zpřeházený). Všichni přítomní členové ÚOK CHD 

jednoznačně s tímto názorem souhlasí. 

USNESENÍ 05/1/2/1: ÚOK CHD souhlasí s tím, aby se informace z připravovaných cho- 

                                     vatelských akcí zveřejňovaly na internetu – seznam plemen, barev- 

                                     ných rázů a zpřeházený jmenovitý seznam chovatelů v rámci ple- 

                                     mene. Chovatelské akce je nezbytně nutné popularizovat i těmito 

                                     moderními postup. 
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Ad 3)  Přeprava ţivých zvířat členů ČSCH prostřednictvím Českých drah 

   Sekretariát ÚV ČSCH vedl s generálním ředitelstvím Českých drah sloţitá jednání směřující 

k tomu, aby alespoň po určitou přechodnou dobu nebyla praktická moţnost přepravovat zvířata 

členů ČSCH zcela vyloučena. (Uvedeno v letošním Chovateli č. 2.)  Dohodnuté podmínky pro 

přepravu ţivých zvířat členů ČSCH mohou být dvojího druhu. Jednak podmínky pro přepravu 

zásilek ţivých zvířat na výstavy a přehlídky pořádané ČSCH. A za druhé podmínky pro 

individuální přepravu ţivých zvířat členů ČSCH za účelem výměny, rozmnoţování a šlechtění. 

Zásadně však není moţné přepravovat ţivá zvířata pro obchodní účely.  

   Členové ÚOK CHD řešili otázku líhní drůbeţe. Z jednání s ředitelstvím Českých drah jasně 

vyplynulo, ţe líhně (byť se podílí na šíření čistokrevných zvířat a napomáhají v oblasti šlechtění 

drůbeţe) především provozují obchodní činnost, takţe se na ně ţádné výjimky nevztahují. ZO 

ČSCH se proto musí domluvit na případném hromadném odběru drůbeţe z líhní.   

USNESENÍ 05/1/3/1: Líhně drůbeţe – byť napomáhají šíření čistokrevných zvířat – pro- 

                                     vozují obchodní činnost, takţe se na ně výjimky pro přepravu ţi- 

                                     vých zvířat členů ČSCH prostřednictvím Českých drah nevztahují. 

                                      ZO ČSCH se musí domluvit na hromadném odběru drůbeţe. 

    

Ad 4)  Časopis Chovatel – drůbeţářské články 

   Členové ÚOK CHD kvitují s povděkem, ţe zájem o publikování v časopise Chovatel se stále 

zvyšuje. V případě, ţe by bylo potřebné některé články s drůbeţářskou tématikou prohlédnout 

(zdali jsou terminologicky a obsahově správné) dohodli se členové ÚOK CHD, ţe takovéto články 

budou podstoupeny odbornému spolupracovníkovi ÚOK CHD Ing. Františku Tuláčkovi. 

K článkům jiných odborností se ÚOK CHD nikterak vyjadřovat nebude. ÚOK CHD doporučuje 

ÚV ČSCH jmenovat redakční radu časopisu Chovatel.  

USNESENÍ 05/1/4/1: Bude-li potřeba prohlédnout některé články s drůbeţářskou témati- 

                                     kou do časopisu Chovatel, budou podstoupeny Ing. Františku Tu- 

                                     láčkovi, odbornému spolupracovníkovi ÚOK CHD. K článkům ji- 

                                     ných odborností se ÚOK CHD nikterak vyjadřovat nebude.  

                     05/1/4/2:  ÚOK CHD doporučuje ÚV ČSCH jmenovat redakční radu časo- 

                                     pisu Chovatel.       

    

Ad 5)  Různé, diskuse, závěr 

   ÚOK CHD poţádá Ing. Františka Tuláčka o zpracování česko-německého slovníčku, jenţ by 

pomohl českým chovatelům při komunikaci v zahraničí. Slovníček bude obsahovat základní 

drůbeţářské pojmy a bude k dispozici na webových stránkách svazu. 

   Vzhledem k tomu, ţe zemřel předseda revizní komise pan Robert Vícha, bude funkci předsedy 

vykonávat Ing. Jan Bouma, CSc., člen revizní komise. Třetím členem RK se stal Jaroslav Kalaš, 

jenţ byl při volbách do ÚOK CHD a RK prvním, jenţ skončil „pod čarou“. 

USNESENÍ 05/1/5/1: ÚOK CHD poţádá Ing. Františka Tuláčka o zpracování česko-ně- 

                                     meckého slovníčku se základními drůbeţářskými termíny – bude 

                                     zveřejněn na internetu. 

                    05/1/5/2:  předsedou RK byl jmenován Ing. Jan Bouma, CSc., dalším členem 

                                     RK se stal Jaroslav Kalaš, jenţ skončil první „pod čarou“ při volbách do 

                                     ÚOK CHD a RK.          

Jednání zakončil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD. 

 

  

                                                                                    Ing. František Šonka, 

                                                                                    předseda ÚOK CHD  

 

 

Zapsala – Eliška Stejskalová  
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Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 
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Zápis č. 2/2005 
 

ze společného jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe a Rady Plemenné knihy 

drůbeţe, které se konalo dne 16. června 2005 v Praze. 

 

Přítomni:   Ing. Bouma, CSc., P. Hrubeš, I. Pavel, Ing. Stejskalová, Ing. Šonka,  

                  Ing. Tuláček, Prof. Ing. Tůmová, CSc., J. Vilhelm, P. Ţuffa 

Omluveni: J. Bayer, Ing. Konrád, Ing. Kratochvíl, CSc., Ing. Prombergerová, PhD., 

                  Ing. Soukupová, CSc. 

 

                   

PROGRAM: 1.) Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                      2.) Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe  

                      3.) Kluby, klubové pobočky PKD 

                      4.) Genetické zdroje drůbeţe 

                      5.) Informace z jednání výboru posuzovatelů, upřesnění řádu pro posuzovatele 

                      8.) Různé, diskuse, závěr 

 

 

Ad 1) Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

   Jednání zahájila Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc. Při kontrole usnesení byla znovu řešena otázka 

kvality nánoţních krouţků na drůbeţ. Výrobce vysvětluje sníţenou kvalitu loňských krouţků tím, 

ţe na tmavou barvu bylo psáno světlým písmem, jeţ se zanášelo. Členové ÚOK CHD a Rady PKD 

konstatovali, ţe došlo i k obrušování krouţků. Členové ÚOK CHZK a Rady PKD, kteří jsou i 

posuzovateli, zajistí na příští jednání vzorky nečitelných krouţků z roku 2004. Přítomnost výrobce 

na příštím jednání ÚOK CHD se proto ukazuje jako nezbytná. Bod týkající se Směrnic pro činnost 

kontrolovaných  chovů drůbeţe splněn nebyl (viz níţe). Dále bylo domluveno, ţe jednání budou 

svolávána operativně – tedy ne s několikatýdenním předstihem. Ing. František Šonka poděkoval 

Ing. Františku Tuláčkovi za zpracování česko-německého slovníčku výrazů s nejčastějšími 

drůbeţářskými pojmy. Slovníček ještě doplní Peter Ţuffa, a pak se rozhodne, kde bude uveřejněn.  

USNESENÍ 05/2/1/1:  Na příští jednání ÚOK CHD bude přizván výrobce nánoţních  

                                      krouţků na drůbeţ. Členové ÚOK CHD a Rady PKD, kteří posuzu- 

                                      jí drůbeţ, zajistí na příští jednání vzorky obroušených krouţků z  

                                      roku 2004. 

                     05/2/1/2/: Následující jednání budou svolávána operativně.  

                     05/2/2/3:  Česko-německý slovníček s drůbeţářskými pojmy, jenţ zpracoval 

                                      Ing. František Tuláček, doplní Peter Ţuffa, pak se určí, kde bude 

                                      slovníček zveřejněn.  

 

 

Ad 2) Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe 

   Vzhledem k tomu, ţe do dnešní doby stále ještě nevyšla novela plemenářského zákona, jeţ se 

v mnohém dotkne i odbornosti drůbeţe, bylo zpracování Směrnic pro činnost kontrolovaných 

chovů drůbeţe opět posunuto. Tyto Směrnice zpracuje Ing. Richard Konrád.  

USNESENÍ 05/2/2/1: Směrnice pro činnost kontrolovaných chovů drůbeţe zpracuje po  

                                     novelizaci plemenářského zákona Ing. Richard Konrád.     
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Ad 3) Kluby, klubové pobočky PKD  

   Bylo konstatováno, ţe řada klubů pracuje velmi dobře, například Klub chovatelů amroksek, 

araukan, sebritek, českých plemen slepic, českých hus, plymutek, rodajlendek. Mnohé kluby však 

pracují jen velmi sporadicky, některé prakticky vůbec. Bylo dojednáno, ţe na příští schůzi budou 

přizváni zástupci těchto klubů: Klubu chovatelů faverolek, bojových plemen, hamburčanek,  

minorek a vodní drůbeţe. Byla vyzdviţena činnost Klubu chovatelů rodajlendek, jenţ je 

učebnicovým příkladem toho, jak by měl klub praktikovat plemenářskou práci. Předseda klubu, 

Václav Sekáč, bude poţádán o odborný článek do časopisu Chovatel.  Klubové pobočky PKD 

pracují dobře v Klubu chovatelů českých plemen slepic, velsumek, vlašek, rodajlendek a sebritek. 

Z pobočky v Klubu chovatelů araukan, vyandotek, faverolek a chocholatých plemen slepic se zatím 

nepodařilo získat ţádné podklady.  

USNESENÍ 05/2/3/1: Na příští jednání budou přizváni zástupci Klubu chovatelů favero- 

                                     lek, bojových plemen, hamburčanek, minorek, vodní drůbeţe.  

                     05/2/3/2: Václav Sekáč, předseda Klubu chovatelů rodajlendek, bude poţá- 

                                     dán o napsání odborného článku do časopisu Chovatel.    

 

 

   Ad 4) Genetické zdroje drůbeţe 

   Ivan Pavel, pověřený uznávacím řízením genetických zdrojů uvedl, ţe kaţdoročně se uznávají 

v chovech zcela nové genetické zdroje českých hus a všechny genetické zdroje českých slepic. 

Prověřené a dlouhodobé chovy českých hus se neuznávají přímo v chovech, ale na speciální 

výstavě. Dále bylo konstatováno, ţe v Klubu chovatelů českých plemen slepic se zajímají o 

drentskou slepici z Dánska. Tu však nelze – byť je české slepici velmi podobná – přikříţit do 

našich českých slepic. Šumavanku nelze povaţovat za národní plemeno drůbeţe, jelikoţ se jedná o 

kříţenku. Ani šumavanka zmiňovaná p. Řehtáčekem nebyla ničím jiným neţ kříţenkou. Prof. Ing. 

Eva Tůmová, CSc. znovu zopakovala, ţe u genetických zdrojů je nutné zachovat plemeno 

v původní podobě, nešlechtit jej. Ing. Eliška Stejskalová uvedla, ţe kaţdoročně se opakuje to, ţe 

několik chovatelů českých hus neodevzdává včas podklady nutné k evidenci genetických zdrojů. 

Podklady jsou pracně vymáhány. ÚOK CHZK a Rada PKD rozhodly, ţe bude stanoven termín 

k odevzdání pokladů, pokud chovatel nebude tento termín dodrţovat, nebude do podpory pro 

genetické zdroje zařazen. Zařazeny nebudou ani chovy českých chovatelů, jeţ jsou na území jiného 

státu. Ţádost Ing. Gardiánové z ČZU o moţnost spolupracovat na vyhodnocování ukazatelů o 

českých slepicích a českých husách, uvedených v PKD, byla zamítnuta, bylo by to další tříštění 

činnosti týkající se genetických zdrojů.  

USNESENÍ 05/2/4/1: Chovatelé, kteří nebudou do stanoveného termínu odevzdávat 

                                     podklady, nedostanou podporu pro genetické zdroje. 

                     05/2/4/2:  Zvířata českých chovatelů, jeţ jsou umístěna na území jiného státu, 

                                     nemohou dostat podporu pro genetické zdroje.  

                     05/2/4/3: Ţádost Ing. Gardiánové o vyhodnocování ukazatelů o českých sle- 

                                     picích a českých husách – genetických zdrojích – byla zamítnuta. 

   

 

Ad 5) Informace z jednání výboru posuzovatelů, upřesnění řádu pro posuzovatele ČSCH 

   Ivan Pavel informoval o připravované specializaci pro posuzovatele drůbeţe, první zkoušky se 

uskuteční letos v srpnu při výstavě v Nedělišti. Posuzovatelé – specialisté budou přednostně 

delegování na celostátní výstavy. Dále byl řešen řád pro posuzovatele drůbeţe (respektive 

upřesnění stávajícího řádu pro posuzovatele ČSCH) – prodiskutovaný na školení posuzovatelů, 

zpracovaný výborem posuzovatelů – byl doplněn o několik dílčích bodů. Řád (upřesnění) bude 

vytištěn v srpnové věstníkové části Chovatele. Řád (upřesnění) dolaďuje některé záleţitosti, jeţ 

byly v rámcovém řádu pro posuzovatele opomenuty. Posuzování drůbeţe je navíc natolik 

specifické, ţe jej nelze plně sladit s řády pro posuzování ostatních drobných zvířat.  

USNESNÍ 05/2/5/1: Členové jednání berou na vědomí informace o specializaci pro 

                                 posuzovatele drůbeţe. 

                 05/2/5/1: Na společném jednání ÚOK CHZK a Rady PKD byl schválen řád pro 

                                 posuzovatele drůbeţe, respektive upřesnění stávajícího řádu pro posu-  

                                 zovatele ČSCH, jenţ bude zveřejněn v srpnové věstníkové části 

                                 časopisu Chovatel. V platnost vstupuje 1. srpna 2005.    

 

 



 

 

  

Ad 6) Různé, diskuse, závěr 

   Ing. Jan Bouma, CSc. referoval o průběhu Valné hromady ČSCH. Mimo jiné zmínil i 

připravovanou novelizaci Stanov ČSCH. 

   Dále byla řešena ţádost komise pro práci s dětmi a mládeţí o poskytnutí finančních prostředků na 

celostátní kolo v soutěţi chovatelské dovednosti mládeţe. Vzhledem ke stále vyššímu počtu dětí 

komise nemůţe plně pokrýt vzniklé náklady. Členové jednání konstatovali, ţe rozpočet ÚOK CHD 

je napnutý a s těmito nečekanými náklady nepočítal. ÚKPM lze uvolnit maximálně 2000 Kč.  

   Ve snaze pomoci s nákupem plemenného materiálu členové jednání zvaţují moţnost pořádat 

kromě nákupního trhu v Hodoníně i další nákupní trhy. Členové jednání do příští schůze ÚOK 

CHD zjistí moţnost konat nákupní trhy i na jiných místech.  

   Vzhledem k tomu, ţe chovatelská veřejnost poukazuje na nutnost zveřejňovat na změny 

v posuzování nejen v Periodiku pro posuzovatele drůbeţe, bylo rozhodnuto, ţe tyto informace bude 

Ivan Pavel, předseda sboru posuzovatelů, zveřejňovat i ve věstníkové části časopisu Chovatel.   

   Dále se řešila stíţnost Josefa Veselého, jenţ se ohradil proti posouzení zvířat tak, jak ho provedl 

Ivan Pavel. Členové jednání velmi precizně řešili dodané podklady od Josefa Veselého a vysvětlení 

Ivana Pavla. Bylo řečeno, ţe kaţdé zvíře prochází vývojem. Vzhledem k tomu, ţe zvíře bylo ve 

třech pozicích výlukové, není nutné uvádět další přednosti. Členové jednání konstatovali, ţe Josef 

Veselý je velice zkušený chovatel s citem pro zvířata a bylo by velmi dobré, kdyby se sám stal 

posuzovatelem drůbeţe. Chovatel bude vyrozuměn s výsledky stíţnosti a bude mu nabídnuta 

moţnost stát se posuzovatelem drůbeţe.  

   Peter Ţuffa informoval o květnovém zasedání Evropského chovatelského svazu. Dále bylo 

dojednáno, ţe na výstavách – jako byla např. Natura viva – kde bude zájem vystavit české slepice, 

bude klub poţádán o zajištění expozice, vzhledem k tomu, ţe na propagaci dostává finanční 

příspěvky.  

USNESENÍ 05/2/6/1: ÚKPM bude pro potřeby celostátního kola uvolněna z rozpočtu 

                                    ÚOK CHD maximálně částka 2000 Kč. 

                     05/2/6/2: Členové ÚOK CHD a Rady PKD projednají moţnost konání dalších 

                                     nákupních trhů plemenné drůbeţe. 

                     05/2/6/3: Ivan Pavel bude ve věstníkové části časopisu Chovatel zveřejňovat 

                                    aktuální informace týkající se posuzování drůbeţe.  

                     05/2/6/4: Ke stíţnosti Josefa Veselého na způsob posouzení jeho zvířat Iva- 

                                     nem Pavelm bylo konstatováno, ţe v případě, ţe zvíře bylo ve třech 

                                     pozicích výlukové, tak není potřeba uvádět další přednosti. Josef  

                                     Veselý bude osloven, zdali nemá zájem stát se posuz. drůbeţe.    

 

       
Jednání zakončil ve 14.30 hod. Ing. František Šonka.  

 

 

 

              Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc.                                             Ing. František Šonka 

předsedkyně Rady Plemenné knihy drůbeţe                       předseda ÚOK chovatelů drůbeţe   

  

 

 

 

 

Zapsala – Ing. Eliška Stejskalová 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



_________________________________________________________________________ 

Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 

e-mail: drubez@cschdz.cz 

      www.cschdz.cz     

IČO: 00443204,    bank. spojení:  KB, Praha 8,     č. ú. 635-081/0100 

                                                                                                            V Praze 3. listopadu 2005                                                                                                                                                                                                                                                            
 

 

 

Zápis č. 3/2005 
z operativně svolaného jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe, jeţ se konalo 

dne 31. října 2005 v Praze.  

 

Přítomni:  Ing. Konrád, I. Pavel, Ing. Šonka, J. Vilhelm, Ing. Stejskalová 

Omluveni: J. Bayer, Ing. Prombergerová PhD. 

 

Program: 1. Úvod 

                 2. Připomínkování aktualizovaných Stanov ČSCH 

                 3. Vzorník plemen drůbeže 

                 4. Různé, diskuse, závěr 

 

Ad 1) Úvod 

   Schůzi zahájil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD. Vzhledem k tomu, ţe jednání 

bylo svoláno operativně především kvůli připomínkování aktualizovaných Stanov ČSCH a 

rovněţ kvůli nově vzniklé situaci s ptačí chřipkou, byla kontrola usnesení z červnového 

jednání přeloţena aţ na poslední letošní schůzi. 

   Vzhledem k tomu, ţe vinou ptačí chřipky byly zakázány svody ptactva, tedy i drůbeţe, 

nemůţou být letos uznávány plemenné a rozmnoţovací chovy drůbeţe v rámci Celostátní 

výstavy v Lysé nad Labem. Členové ÚOK CHD proto rozhodli, ţe veškerým 

kontrolovaným chovům – tedy šlechtitelským, plemenným a rozmnoţovacím – bude chov 

automaticky uznán i na příští rok. Pouze chovy, které letos řádně nedodávaly podklady do 

Plemenné knihy drůbeţe, nebudou pro rok 2006 jiţ uznány. 

   Vzhledem k častým stíţnostem na líheň paní Krčové ze Ţďáru nad Sázavou bude členka 

komise Ing. Iveta Prombergerová, PhD. poţádána o prošetření celé záleţitosti. V krajním 

případě nebude líheň uznána jako svazová.  

   Ivan Pavel, předseda Sboru posuzovatelů drůbeţe, informoval o specializačních 

zkouškách – praktickou část ve specializaci „husy“ sloţili Ivan Pavel, Peter Ţuffa (ten i 

teoretickou) a Milan Uher. Praktické zkoušky ve specializaci původní „zakrslá plemena 

drůbeţe“ sloţil Alois Sedlák.  

USNESENÍ 05/3/1/1: Vzhledem k tomu, ţe nelze uznávat kontrolované chovy na celo- 

                                     státní výstavě budou šlechtitelské, plemenné a rozmnoţovací chovy 

                                     automaticky uznány i pro rok 2006. Pouze chovy, které letos nedo- 

                                     daly podklady do Plemenné knihy drůbeţe, nebudou uznány. 

                    05/3/1/2:  Ing. Prombergerová, PhD. bude poţádána o přešetření stavu okolo 

                                     líhně paní Krčové ve Ţďáru nad Sázavou. Prokáţe-li se, ţe v líhni 

                                     byli líhnuti kříţenci, nebude líheň uznána jako svazová. 

                    05/3/1/3:  Praktickou část na specializaci „husy“ sloţili I. Pavel, M. Uher,  

                                     P. Ţuffa (i teoretickou), na specializaci „původní zakrslá drůbeţ“ 

                                     pak A. Sedlák. 
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Ad 2) Připomínkování aktualizovaných Stanov ČSCH 

   Členové ÚOK CHD v předloţených aktualizovaných Stanovách navrhují tyto změny: 

§ 2  - zcela vyndat bod 5; 

§ 2 – bod 6 přidat k bodu 2 (tématicky stejné); 

§ 3 – doplnit slovo – Právnickými osobami Svazu jsou...; 

§ 4 – v bodu 3 nemusí být podmínka, ţe volby jsou právoplatné, pokud se jich zúčastní  

         nejméně polovina členů – polovina není nutná;  

§ 4 – v bodu 9 – Navenek jedná za organizaci předseda nebo jednatel. Zcela vyškrtnout 

         poslední větu v bodu 9; 

§ 7 – bod 4 – změnit větu na Značit zvířata dle platných nařízení a vyhlášek, doporuču- 

          je se prezentace zvířat na výstavách. 

§ 7 – bod 5 – změnit na Umoţnit jejich kontrolu podle obecně platných právních před- 

         pisů. 

§ 24 – bod 3 – změnit na Volit členy Rady ústředního výboru a (5 členů)... 

§ 24 – bod 5 – vyškrtnout prováděcí výklad Stanov; 

§ 24 – bod 11 – změnit na Pouţít klíč na volbu delegátů – 1 delegát na sto chovatelů...; 

§ 25 – Ústřední výbor = Rada ústředního výboru a předsedové ÚOK 

§ 25 – bod 5 – vyškrtnout výklad Stanov; 

§ 25 – bod 13 – Práci sekretariátu řídí ředitel (při jednání s úřady je zřejmé, ţe 

           řídí práci sekretariátu, u generálního sekretáře to zřejmé není); 

§ 27 – úvodní část – Konferenci svolává podle odbornosti příslušná ÚOK podle potřeby, 

          nejméně však jedenkrát za volební obobí. 

§ 27 – zcela vyškrtnout bod 8; 

§ 28 – bod 3 – Zajistit provádění kontroly uţitkovosti... 

§ 28 – doplnit k bodu 4 – Ustavovat sboru pro otázky posuzování zvířat...; 

§ 28 – bod 9 přidat k bodu 3; 

§ 28 – bod 13 dát zcela pryč. 

USNESENÍ 05/3/2/1: Členové ÚOK CHD navrhují tyto změny v aktualizovaných Stano- 

                                    vách ČSCH (viz výše uvedené veškeré změny v bodu 2.) 

         

Ad 3) Vzorník plemen drůbeţe 

   Členové ÚOK CHD se distancovali od Vzorníků plemen drůbeţe, jeţ jsou k dispozici na 

internetu nebo mezi chovateli.  

   Oficiální Vzorník plemen drůbeţe je jiţ zpracován, poslední připomínkování se 

uskuteční 25. listopadu tr. – členové výboru posuzovatelů prokonzultují poslední 

drobnosti. 13. prosince tr. se k připravované publikaci vyjádří členové ÚOK CHD. 

Koncem ledna 2006 bude Vzorník plemen drůbeţe předloţen ÚV ČSCH.    

USNESENÍ 05/3/3/1: ÚOK CHD se distancuje od všech Vzorníků plemen drůbeţe, jeţ  

                                    jsou v současné době k dispozici na internetu mezi chovateli.   

                    05/3/3/2: Nový Vzorník plemen drůbeţe bude předloţen ÚV ČSCH koncem 

                                    ledna 2006.         

 

Ad 4) Různé, diskuse, závěr 

   ÚOK CHD zakoupí Rudolfu Jankovskému, bývalému posuzovateli a bývalému členu 

ÚOK CHD, k jeho 80. narozeninám dárkový balíček v hodnotě cca 500 Kč. Balíček předá 

Ivan Pavel a Miloslav Jarkovský. 

USNESENÍ 05/3/4/1: ÚOK CHD zakoupí Rudolfu Jankovskému k jeho 80. narozeninám  

                                    dárkový balíček v hodnotě cca 500 Kč.   

 

Jednání zakončil ve 14.00 hod. Ing. František Šonka.     

 

Zapsala – Ing. Stejskalová                                  Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD 
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Český  svaz  chovatelů 
Maškova 3, 182 53 Praha 8 – Kobylisy  
tel.: 284683437                       fax: 284681451 
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Zápis č. 4/2005 
z jednání Ústřední odborné komise chovatelů drůbeţe, které se konalo  

13. prosince 2005 v Praze. 

 

Přítomni:       J. Bayer, Ing. Konrád, I. Pavel, Ing. Prombergerová, PhD., Ing. Šonka,  

                      J. Vilhelm, P. Ţuffa, Ing. Stejskalová 

 

Omluveni:     Ing. Bouma, L. Štolba, Ing. Tuláček  

 

 

Program: 1. Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

                2. Vzorník plemen drůbeže 

                3. Plán práce na rok 2006 

                4. Různé, diskuse, závěr 

 

 

Ad 1)  Úvod, kontrola usnesení z minulého jednání 

    Jednání zahájil Ing. František Šonka, předseda ÚOK CHD. Konstatoval, ţe tentokrát 

nebyli přizváni členové Rady Plemenné knihy drůbeţe, jelikoţ na pořadu jednání nebyly 

body, jeţ by se bezprostředně týkaly PKD.  

   K líhni ve Ţďáru nad Sázavou bylo řečeno následující – Ing. Iveta Prombergerová, PhD. 

zjistí dostupné informace ohledně líhně, na níţ jsou časté stíţnosti (produkce kříţenců). 

Byl zvaţován návrh, ţe líheň nadále nebude uváděna jako svazová. Majitelka Marie 

Krčová bude přizvána na jednání ÚOK CHD, jeţ proběhne v rámci školení posuzovatelů.  

   Ing. František Šonka konstatoval, ţe připomínkování novelizovaných Stanov ČSCH se 

účastnila celá ÚOK CHD, navrhované změny nebyly pouze názorem předsedy odborné 

komise.  

   Členové ÚOK CHD se poté vyjádřili k dalšímu nově aktualizovanému návrhu Stanov 

ČSCH, jenţ byl uveřejněn v Chovateli č. 1. U § 4 – bod 3 - lze předpokládat, ţe pro kluby 

bude velmi těţké zajistit nadpoloviční počet členů na klubových schůzích. Situace je oproti 

schůzím pořádaným základními organizacemi jiná v tom, ţe kluby mají členy z celé ČR, 

kdeţto v ZO jsou členové zpravidla z jednoho místa. Ing. Richard Konrád vysvětlil, ţe 

kluby jsou v tomto specifické, do organizačního řádu odbornosti lze uvést, ţe u klubových 

schůzí není nutná nadpoloviční většina.  

   Dále se členové ÚOK CHD ujednali, ţe legislativní komisi se předloţí připomínka 

k nově aktualizovanému návrhu Stanov ČSCH - §4 – bod 10 – navenek jedná předseda 

nebo jednatel nebo jiný pověřený zástupce. 

USNESENÍ 05/4/1/1: Marie Krčová, majitelka líhně ve Ţďáru nad Sázavou,bude přizvána 

                                    na jednání ÚOK CHD konaného v rámci školení posuzovatelů. 

                     05/4/1/2: Po definitivním schválení Stanov ČSCH bude do organizačního 

                                     řádu odbornosti zapracován bod, ţe na schůzích klubů není nutná   

                                     přítomnost nadpoloviční většiny členů.  
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                     05/4/1/3: Legislativní komisi bude předloţena připomínka ÚOK CHD týkají- 

                                     cí se nově aktualizovaného návrhu Stanov ČSCH: § 4 – bod 10 –  

                                     navenek jedná předseda nebo jednatel nebo jiný pověřený  

                                     zástupce. 

 

   

Ad 2)  Vzorník plemen drůbeţe 

   Členové ÚOK CHD zrekapitulovali poslední body týkající se nového Vzorníku plemen 

drůbeţe – viz usnesení. Projednávalo se i uvedení mosetek – černě zbarvených sebritek, 

nebylo doporučeno je uvádět jako samostatné plemeno. 

USNESENÍ 05/4/2/1: Nový Vzorník plemen drůbeţe 

- kalkulace na 1000 a 2000 kusů 

- vazba krouţková 

- lektoři Ing. František Šonka, Prof. Ing. Eva Tůmová, CSc. a Peter Ţuffa 

- text cca 450 stran – standardy i obecné informace 

- 15 plemen hus, 15 plemen kachen, 1 piţmovka, 1 plemeno perliček, 3 plemena 

krůt, nově 2 plemena křepelek, 84 plemen slepic (kaţdé plemeno na dvě 

stránky) 

- 16 stran barevných fotografií (na straně 4 fotografie) 

- 122 perokreseb plemen, 70 ostatních (detaily aj.) – perokresby v rámci textu.  

- zdroj perokreseb standardů – většinou německý vzorník – Peter Ţuffa 

projedná moţnost pouţití a podmínek pouţití v českém Vzorníku plemen 

drůbeţe, ostatní perokresby Bureš a kol., barevné kresby peří šest stran 

- do konce ledna 2006 bude Vzorník plemen drůbeţe předloţen ÚV ČSCH.  

 

Ad 3)  Plán práce na rok 2006 

   V novém roce budou akce svolávány v tomto sledu – viz usnesení. Konference 

odbornosti svolána nebude, jelikoţ není nutné projednat ţádné zásadní záleţitosti.  

USNESENÍ 05/4/3/1:   
- školení posuzovatelů – Čáslav 11.-12. února 2006 -chocholatá, středně těţká  a 

těţká plemena, operativně schůze ÚOK. 

- schůze ÚOK - jednání s kluby – květen 2006 

- schůze ÚOK - začátek října   

- schůze ÚOK – první polovina prosince 2006. 

 

 

Ad 4)  Různé, diskuse, závěr 

  Členové ÚOK a posuzovatelé drůbeţe zajistí na školení nánoţní krouţky na drůbeţ – rok 

2005 a starší, na nichţ je patrná známka opotřebování. Výrobce krouţků – Miroslav Zelina 

– bude přizván na školení posuzovatelů do Čáslavi. 

   V testovací stanici budou v roce 2006 testovány amroksky a minorky.  

USNESENÍ 05/4/4/1: Členové ÚOK CHD a posuzovatelé zajistí opotřebované nánoţní 

                                     krouţky na drůbeţ – na školení posuzovatelů bude pak přizván 

                                     výrobce krouţků Miroslav Zelina.  

                     05/4/4/2:  V testovací stanici v Opavě budou v roce 2006 testovány AM a MI. 

 

Jednání zakončil ve 14.30 hod. Ing. František Šonka 

 

                                                                                Ing. František ŠONKA 

                                                                                 předseda ÚOK CHD 

Zapsala – Ing. Eliška Stejskalová 

 

 


